

## Dues Schedule

### European Technology Platform on Smart Systems Integration (EPoSS Association)

#### Preamble

In order to create a balanced and transparent fee structure for the EPoSS Association, the schedule of fees governs the amount of the annual membership fees. Membership fees will be due from 01.01.2014 on.

#### Amount of the Annual Membership Fees

The amount of the annual membership fee for EPoSS results from assigning the member to one of the following groups:

**1. Large Enterprises**

The amount of the annual membership fee is € 8,000.00.

**2. Small and Medium Enterprises**

The amount of the annual membership fee for SMEs as defined by the European Union is € 4,000.00.

**3. Associations of Small and Medium Enterprises**

Associations of small and medium enterprises must be recognized legal entities. The amount of the annual membership fee is based on the number of members. For Associations with up to six members the annual membership fee is € 8,000.00. For Associations with more than six members, the annual membership fee is € 8,000.00 plus € 2,000.00 for each additional member exceeding six members.

**4. Universities and Colleges**

The amount of the annual membership fee is € 2,000.00.

**5. Other Research Institutions and Research Institutes**

The amount of the annual membership fee is € 4,000.00.

#### Assignment of Members to a Particular Group

The Assignment of members to a particular group is decided by the Board. Preferably, the assignment of members should be determined within the examination of the application for membership.

#### Due Date

The annual membership fee is due on the 1 January of the respective year.

#### Exceptions

In particularly justified cases exceptions from these rules may be possible. Exceptions need the approval of the Board. An appropriate annual membership fee needs to be agreed upon.

## Beitragsordnung

**European Technology Platform on Smart Systems Integration (EPoSS Association)**  
**Europäischen Technologieplattform für Smart Systems Integration (EPoSS Verein)**

### Vorwort

Um eine ausgewogene und transparente Beitragsstruktur für die EPoSS Association zu schaffen, regelt mit Beginn des Geschäftsjahres 2014 eine Beitragsordnung die Höhe der Jahresmitgliedsbeiträge.

### Höhe der Jahresmitgliedsbeiträge

Grundsätzlich ergibt sich die Höhe des EPoSS-Jahresmitgliedsbeitrags durch die Zuordnung des Mitglieds zu einer der folgenden Gruppen:

- 1. Großunternehmen**  
Die Höhe des Jahresmitgliedsbeitrags beträgt 8.000,00 Euro.
- 2. Kleine und mittlere Unternehmen**  
Es gilt die KMU-Definition der Europäischen Union. Die Höhe des Jahresmitgliedsbeitrags beträgt 4.000,00 Euro.
- 3. Vereine und Verbände kleiner und mittlerer Unternehmen**  
Vereine und Verbände kleiner und mittlerer Unternehmen müssen anerkannte juristische Personen sein. Die Höhe des Jahresmitgliedsbeitrags wird auf der Grundlage der Anzahl der Mitglieder berechnet. Bis sechs Mitglieder beträgt der Jahresmitgliedsbeitrag 8.000,00 Euro. Jedes weitere Mitglied des Vereins oder Verbands erhöht den Jahresmitgliedsbeitrag um jeweils 2.000,00 Euro.
- 4. Universitäten und Hochschulen**  
Die Höhe des Jahresmitgliedsbeitrags beträgt 2.000,00 Euro.
- 5. Andere Forschungseinrichtungen und Forschungsinstitute**  
Die Höhe des Jahresmitgliedsbeitrags beträgt 4.000,00 Euro.

### Zuordnung der Mitglieder zu einer bestimmten Gruppe

Die Festlegung der Zuordnung der Mitglieder zu einer bestimmten Gruppe wird durch den Vorstand beschlossen. Grundsätzlich soll die Zuordnung der Mitglieder im Rahmen der Prüfung des Antrags auf Mitgliedschaft festgelegt werden.

### Fälligkeit

Die Zahlung des Jahresmitgliedsbeitrags wird jeweils zum 1. Januar des jeweiligen Jahres fällig.

### Ausnahmen

In besonders begründeten Ausnahmefällen kann von diesen Regelungen mit Zustimmung des vertretungsberechtigten Vorstandes abgewichen werden. Ein angemessener jährlicher Mitgliedsbeitrag ist zu vereinbaren.